
Retsudvalget

Til: Finansministeren

Dato: 7. januar 2013

I et kommende samråd ønsker udvalget en drøftelse af følgende spørgsmål:

B 14
Om udbud af statens advokatarbejde.
Af Preben Bang Henriksen (V) m.fl.

Samrådsspørgsmål E
Hvad er ministerens kommentar til flg. udtalelser fra tidligere partner i kamme-
radvokatfirmaet adv. Søren Skov Knudsen (H) i Politiken den 7. maj 2011:
”Umiddelbart er det også svært at forstå, at det kan være muligt at give denne
rabat. Det er ikke sandsynligt, at andre advokatfirmaer skulle tjene så meget,
at de med et fradrag på en tredjedel af samtlige salærer stadig ville kunne tje-
ne penge. Man må mene, at Kammeradvokaten ville være en fattig mand,
hvis han overholder klausulen om 33 procent rabat på alle salærer i forhold til
sædvanligt advokatsalær”. Er ministeren bekendt med advokatbranchens
sædvanlige omkostningsprocenter, herunder om en permanent rabat på 33
pct. vil reducere advokatkontorernes overskud så betragteligt (evt. medføre
underskud), at et udbud til andre kontorer alene af den grund må antages at
være omsonst – som antaget af Skov Knudsen?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Preben Bang Henriksen (V).

På udvalgets vegne

Karina Lorentzen Dehnhardt
formand
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